

Berufungsordnung für Fellowships des Frankfurt Institute for Advanced Studies (FIAS)

Appointment Regulations for Fellowships of the Frankfurt Institute for Advanced Studies (FIAS)

Präambel

Das FIAS widmet sich der theoretischen Grundlagenforschung zu komplexen fachübergreifenden Zukunftsthemen. Es bietet „gelebte“ Interdisziplinarität und ermöglicht seinen Fellows – unabhängig von deren Status – das kreative Denken über die Grenzen von Fachbereichen hinaus. FIAS-Fellows stehen umfangreiche IT-Infrastruktur und Hardware zur Verfügung, sie erhalten Unterstützung bei der Einwerbung und Abwicklung von Drittmittelanträgen. Eine kleine, erfahrene Administration unterstützt tatkräftig im Bereich Personalwesen und der Verwaltung der Konten. Ferner können sie die Einrichtungen der Goethe Universität nutzen.

Fellows beteiligen sich an der Gestaltung des wissenschaftlichen Programms und initiieren neue Forschungsvorhaben in Kooperation mit anderen Universitäten und Forschungsinstituten in Absprache mit der wissenschaftlichen Leitung des FIAS. Ziel ist letztlich die Vorbereitung neuer Forschungsfelder, die langfristig in der deutschen Forschungslandschaft verankert werden können.

Preamble

FIAS is dedicated to theoretical basic research on complex interdisciplinary topics of the future. It offers "lived out" interdisciplinarity and enables its fellows - regardless of their status - to think creatively across disciplinary boundaries. FIAS fellows have access to extensive IT infrastructure and hardware, and receive support in the acquisition and processing of third-party funding applications. A small, experienced administration provides active support in the areas of human resources and account management. Furthermore, they can use the facilities of Goethe University.

Fellows participate in shaping the scientific program and initiate new research projects in cooperation with other universities and research institutes in consultation with the scientific management of FIAS. The ultimate goal is to prepare new fields of research that can be anchored in the German research landscape in the long term.

§ 1 Bestellung

Für die Berufung müssen dem Wissenschaftlichen Direktor/ Vorstand folgende Unterlagen der/des Kandidatin/en vorgelegt werden:

- CV
- Publikationsliste
- Laudatio eines Senior Fellows
- Forschungskonzept für FIAS

Senior Fellow, Emeritus Fellow:

Die Bestellung erfolgt:

- 1) auf Vorschlag des Vorstands (Satzung §6 (4)d) nach Anhörung der Faculty (Satzung §7 (2))
oder
- 2) auf Vorschlag eines Mitglieds des Stiftungsrates (im Fall von Stiftern und Spendern)
- 3) nach Stellungnahme des Wissenschaftlichen Beirats (Satzung §11 (4)) (für Senior Fellows)
- 4) durch den Stiftungsrat (Satzung §9 (2))

Fellow, International Fellow, Adjunct Fellow:

Die Bestellung erfolgt:

- 1) nach Anhörung der Faculty (Satzung §7 (2))
- 2) nach Stellungnahme eines Mitglieds des Wissenschaftlichen Beirats (Satzung §11 (4))
- 3) durch den Vorstand (Satzung §6 (4)c)

§ 1 Appointment

For appointment, the following documents of the candidate must be submitted to the Scientific Director/Board:

- CV
- List of publications
- Laudation of a Senior Fellow
- Research concept for FIAS

Senior Fellow, Emeritus Fellow:

The appointment is made:

- 1) on proposal of the Executive Board (Statutes §6 (4)d) after hearing the Faculty (Statutes §7 (2))
or
- 2) on the proposal of a member of the Board of Trustees (in the case of founders and donors)
- 3) after consultation of the Scientific Advisory Board (Statutes §11 (4)) (for Senior Fellows)
- 4) by the Board of Trustees (Statutes §9 (2))

Fellow, International Fellow, Adjunct Fellow:

The appointment is made:

- 1) after consultation with the Faculty (Statutes §7 (2))
- 2) after a statement by a member of the Scientific Advisory Board (Statutes §11 (4))
- 3) by the Executive Board (Statutes §6 (4)c)

§ 2 Dauer und Verlängerung

Senior Fellows, International Fellows und Adjunct Fellows werden zunächst für 3 Jahre berufen.

Fellows werden zunächst für 3 Jahre oder die Laufzeit des zugehörigen Projekts berufen.

Eine Verlängerung oder Beendigung des FIAS Fellowships erfolgt aufgrund einer Empfehlung des Wissenschaftlichen Beirats.

Der Stiftungsrat (für Senior Fellows) bzw. der Vorstand (für Fellows, International Fellows, Adjunct Fellows) kann eine Verlängerung oder Beendigung des Fellowships aus wichtigem Grund beschließen.

Die Ernennung zum Emeritus Fellow erfolgt auf Lebenszeit. Sie kann aus wichtigem Grund durch den Stiftungsrat widerrufen werden.

§ 2 Duration and renewal

Senior Fellows, International Fellows and Adjunct Fellows are initially appointed for 3 years.

Fellows are initially appointed for 3 years or the duration of the associated project.

Renewal or termination of the FIAS Fellowship shall be based on a recommendation of the Scientific Advisory Board.

The Board of Trustees (for Senior Fellows) respectively the Executive Board (for Fellows, International Fellows, Adjunct Fellows) may decide to extend or terminate the Fellowship for good cause.

The appointment as Emeritus Fellow is for life. It may be revoked by the Board of Trustees for good cause.

§3 Kriterien, Rechte und Verpflichtungen

<p>Senior Fellow <u>Kriterien:</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Erfahrene und überdurchschnittlich publikationsstarke Wissenschaftler*innen • Belegt durch externe Gutachter • Vergleichbar mit W3 Status 	<p><u>Rechte:</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Arbeitsplatz und Ausstattung am FIAS • Arbeitsplätze für Forschungsgruppe • Mitwirken in der Faculty (Satzung §7 (1)) <p><u>Verpflichtungen:</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Projekteinwerbung • Voranbringen des FIAS im eigenen wissenschaftlichen Bereich • Repräsentieren des FIAS im FB bzw. des Instituts • Aktive Teilnahme am akademischen Leben des FIAS, insbesondere durch Projektanträge am FIAS, Publikationen mit Affiliation FIAS, Kolloquien, etc. • Regelmäßige Anwesenheit am FIAS • Kostenstellenverantwortung
<p>Fellow <u>Kriterien:</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Publikationsstarke Wissenschaftler*innen • Belegt durch externe Gutachter • Vergleichbar mit W1/ W2 Status 	<p><u>Rechte:</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Arbeitsplatz und Ausstattung am FIAS • Arbeitsplätze für Forschungsgruppe am FIAS <p><u>Verpflichtungen:</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Projekteinwerbung • Aktive Teilnahme am akademischen Leben des FIAS, insbesondere durch Projektanträge am FIAS, Publikationen mit Affiliation FIAS, Kolloquien, etc. • Regelmäßige Anwesenheit am FIAS • Kostenstellenverantwortung
<p>International Fellow <u>Kriterien:</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Erfahrene und überdurchschnittlich publikationsstarke Wissenschaftler*innen • Belegt durch externe Gutachter • Vergleichbar mit W2 Status • z.B. GU Research Professorship 	<p><u>Rechte:</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Arbeitsplatz am FIAS für die definierte Zeit des International Fellowships • Arbeitsplätze für Forschungsgruppe <p><u>Verpflichtungen:</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Anbindung an eine externe Forschungseinrichtung • Aktive Teilnahme am akademischen Leben des FIAS, insbesondere durch Projektanträge am FIAS, Publikationen mit Affiliation FIAS, Kolloquien, etc. • Projekteinwerbung



<p>Adjunct Fellow <u>Kriterien:</u></p> <ul style="list-style-type: none">• Internationale renommierte Wissenschaftler*innen, die mit den Wissenschaftler*innen des FIAS regelmäßig kollaborieren und publizieren	<p><u>Rechte:</u></p> <ul style="list-style-type: none">• Arbeitsplatz am FIAS nur im Rahmen eines Gastaufenthaltes <p><u>Verpflichtungen:</u></p> <ul style="list-style-type: none">• Regelmäßige Kontakte zu den FIAS Wissenschaftler*innen
<p>Emeritus Fellow <u>Kriterien:</u></p> <ul style="list-style-type: none">• Erfahrene Wissenschaftler*innen• Zuvor Fellow oder Senior Fellow Status – nun aufgrund der langjährigen oder besonders verdienten Zugehörigkeit weiterhin Fellow Status• oder Personen, die sich in besonderer Weise für das FIAS verdient gemacht haben (z.B. Stifter, Spender)	<p><u>Rechte:</u></p> <ul style="list-style-type: none">• Keine <p><u>Verpflichtungen:</u></p> <ul style="list-style-type: none">• Keine

Frankfurt, 02.02.2023

Bestätigt durch Stiftungsrat am 02.02.2023



§3 Criteria, rights and obligations

<p>Senior Fellow</p> <p><u>Criteria:</u></p> <ul style="list-style-type: none">• Experienced academics with above-average publication records• Confirmed by external reviewers• Comparable with W3 status	<p><u>Rights:</u></p> <ul style="list-style-type: none">• Workplace and equipment at FIAS• Workplaces for research group• Participation in the Faculty (Statutes §7 (1)) <p><u>Obligations:</u></p> <ul style="list-style-type: none">• Project promotion• Advancing the FIAS in one's own scientific field• Representation of the FIAS in the faculty or the Institute• Active participation in the academic life of FIAS, especially through project proposals at FIAS, publications with Affiliation FIAS, colloquia, etc.• Regular attendance at FIAS• Cost center responsibility
<p>Fellow</p> <p><u>Criteria:</u></p> <ul style="list-style-type: none">• Scientists with strong publication records• Confirmed by external reviewers• Comparable with W1/ W2 status	<p><u>Rights:</u></p> <ul style="list-style-type: none">• Workplace and equipment at FIAS• Workstations for research group at FIAS <p><u>Obligations:</u></p> <ul style="list-style-type: none">• Project solicitation• Active participation in the academic life of FIAS, in particular through project proposals at FIAS, publications with Affiliation FIAS, colloquia, etc.• Regular attendance at FIAS• Cost center responsibility
<p>International Fellow</p> <p><u>Criteria:</u></p> <ul style="list-style-type: none">• Experienced academics with above-average publication records• Confirmed by external reviewers• Comparable with W2 status• e.g. GU Research professorship	<p><u>Rights:</u></p> <ul style="list-style-type: none">• Workplace at FIAS for the defined period of the International Fellowship• Workplaces for research group <p><u>Obligations:</u></p> <ul style="list-style-type: none">• Affiliation with an external research institution• Active participation in the academic life of FIAS, especially through project proposals at FIAS, publications with Affiliation FIAS, colloquia, etc.• Project solicitation



<p>Adjunct Fellow</p> <p><u>Criteria:</u></p> <ul style="list-style-type: none">• Internationally renowned scientists who regularly collaborate and publish with FIAS scientists.	<p><u>Rights:</u></p> <ul style="list-style-type: none">• Workplace at FIAS only within the framework of a guest stay <p><u>Obligations:</u></p> <ul style="list-style-type: none">• Regular contact with the FIAS researchers
<p>Emeritus Fellow</p> <p><u>Criteria:</u></p> <ul style="list-style-type: none">• Experienced researchers• - Previously Fellow or Senior Fellow status - now continuing Fellow status due to longstanding or particularly meritorious affiliation.• - or persons who have rendered outstanding services to FIAS (e.g. benefactors, donors)	<p><u>Rights:</u></p> <ul style="list-style-type: none">• None <p><u>Obligations:</u></p> <ul style="list-style-type: none">• None

Frankfurt, 2 February 2023

Confirmed by the Board of Trustees 02.02.2023

The German version is binding.